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[Anden næstformand.] 
6) Første behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning vedtø- 
rende ejerlejligheder [af Helge Nielsen 
m.fl.]. 

7) Valg af 17 medlemmer til et 1tdvalg an- 
gående : 

Forslag til folketingsbQsl tnillg angående 
Danmarks ratifikation af Den interna- 
tionale Sukkeroverensk )mst af 1968. 

8) Valg af 17 medlemmer i il et udvalg an- 
gående: 

Forslag -til folketingsbesl tning om Dan- 
marks opsigelse af Der. nordatlantiske 
Traktat'[af Aksel Larsen m.fl.]. 
og 

Forslag til folketingsbeslutning om opret- 
telse af- diplomatisk lorbindelse med 
fem regeringer [af Ales I Larsen m.fl.]. 

Mødet hævet kl. '-5.50. 

15. møde.  

: Fredag den 31. oktober kl. 11. 

Første næstformand (Kaj Andresen): 
Medlemmer af folketinget Kampmann, 
Camre, Ove Hansen, Holst, Egon Jensen, 
Otto Mørch, Helge Nielsen c g Chr. Thomsen 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslut iny om bekæm- 
pelse af forurening. 

Skriftlig Iremsættelse af ferslag. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Kamp- 
mann): Jeg skal herved på socialdemokra- 
tiets vegne tillade mig at fremsætte forslag 
til lolketingsbeshttning om bekæmpelse af for- 
urening. 

Indholdet af forslaget kun deles op i 3 
dele: 

1. Forslag, der sigter moden forbedring og 
modernisering af de mange allerede eksiste- 
rende regler samt en effektivisering af det 
administrative system, som skal sikre disse 
reglers overholdelse. Det gælder især om at 
erstatte de, lokale sundhedsvedtægter med 
ensartede landsomfattende regler og et for- 
slag om at oprette amtssundhedskommissio- 
nen til bistand for de kommunale sundheds- 
kommissioner. 

Endvidere peges der på en omlægning af 
administrationen på det centrale plan. Det 
sker ud fra; en erkendelse af, at det af rege- 
ringen foreslåede forureningsråd ikke vil 
være tilstrækkeligt til at koordinere den i dag 
meget spredte administration. Dette betyder 
ikke ny administration, men én bedre ud- 
nyttelse af den eksisterende. 

2. Regeringen opfordres til at oprette et 
centralt forsknings- og informationsinstitut 
for forureningsproblemer. 

På en række områder kender vi til for- 
ureningsproblemer uden at vide, hvordan 
vi mest hensigtsmæssigt kan gribe ind;, Vi 
savner simpelt hen den fornødne viden. In- 
stituttet skal have til opgave at koordinere 
den i dag spredte forskning og stille konkrete 
forskningsopgaver. Det er ikke tanken, !at 
instituttet selv skal drive forskning, men at 
det skulle medvirke til; at vore begrænsede 
videnskabelige ressourcer udnyttes bedst 
muligt. 

Derfor er en informationsvirksomhed også 
stærkt påkrævet. Mange steder i udlandet 
foreligger forskningsresultater, som kan 
være af stor værdi ved løsning af vore for- 
ureningsproblemer. Vi kender dem blot ikke. 
Derfor skal instituttet have til opgave at 
samle al fornøden viden og. kanalisere den 
videre til de rette myndigheder. Instituttet 
vil ikke blive nogen stor institution, og med 
den koordinering af forskningen og informa- 
tionsvirksomheden vil resultatet formentlig 
blive, at det vil kunne spare på vore be- 
grænsede forskningsressourcer. 

3. På en: række punkter har vi allerede i 
dag den fornødne viden til at foretage ind- 
greb mod forureningskilder. Regeringen op- 
fordres til på disse områder at gennemføre 
de  nødvendige regler. Vedrørende luftfor- 
ureningen foreslås en nedsættelse af svovl- 
indholdet i brændselsolier og påbud om ud- 
blæsningsgasefterbrændere på - biler samt 
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[Kampmann.] 
nedsættelse af blyindholdet i høj oktanben- 
zin. 

Vedrørende vandforureningen foreslås 
bedre kontrolforanstaltninger, bedre rens- 
ning af spildevand, indgreb mod nedgravede 
olietanke og en revision af lovgivningen, som 
skal have til formål at sikre en rationalise- 
ring og effektivisering af vor ofte uhen- 
sigtsmæssige vandforsyning. 

Vedrørende støj foreslås en bedre plan- 
lægning, som kan sikre mod unødig støj- 
belastning 홢 ikke mindst i boligmæssige og 
rekreative områder 홢 samt en skærpelse af 
arbejderbeskyttelseslovens bestemmelser 
herom. 

Endelig foreslås en udvidet kontrol med 
levnedsmidler, og der peges på, at spørgs- 
målet om anvendelse af engangsemballager 
må tages op til. overvejelse med henblik på 
at begrænse forureningen af naturen. 

Til sidst peges der på problemet omkring 
omkostninger ved indgreb over, for forure- 
ninger, hvor hovedprincippet bør være, at 
den, der forurener, også betaler. Der peges 
dog på, at man gennem en bevidst afgifts- 
politik kan dreje udviklingen i en rigtig ret- 
ning, ligesom afskrivningsregler eventuelt 
kan bruges til at tilskynde virksomhederne 
til at påtage sig de fornødne omkostninger. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af næringsloven. 

(Andeil behandling af lovforslaget (nr. 18) 
findes i tidenden sp. 673). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 103 stemmer. 

Første næstformand (Kaj Andresen): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
reR. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om cen- 
dring af lov om pressens brug. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 26) 
findes i tidenden sp. 673). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 104 stemmer. 

Første næstformand (Kaj Andresen): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om totalisatoi- spil. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 22) 
findes i tidenden sp. 674). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovfors'låget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 105 stemmer. 

Første næstformand (Kaj Andresen) : Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om indkomstbeskatning af aktie- 
selskaber m.v. (Skattefritagelse for sanerings- 
selskabet). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 21) 
findes i tidenden sp. 675), 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 


